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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje az igazságügyért viselt felelősségi körében: Dr. 
Trócsányi László, igazságügyi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Megvédi-e a kormány a mémeket?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, hogy az alábbi kérdésemre válaszolni szíveskedjék. Válaszát előre is köszönöm.



Tisztelt Miniszter Úr! 

 

Az Európai Unió szerzői jogi irányelvének megváltoztatása következtében komolyan veszélybe 

kerületek bizonyos szórakoztató tartalmak, így elsősorban a mémek. A mémek az internetes kultúra 

alapvető elemének számítanak, nagy sikernek örvendő kommunikációs formák ezek, amelyet 

politikától függetlenül a legtöbb internetező használ. Elég csak a legutóbbi, MTVA-nál történt 

eseményekre gondolni, amelyek kapcsán ellenzéki és kormánypárti mémek is szép számmal 

születtek. Az „Article 13”-ként elhíresült változtatás lényege, hogy az interneten jelenlévő nagy 

szolgáltatók szűrjék a szerzői jogi védelem alá eső tartalmakat, hacsak ezek használatára a feltöltő 

nem tud kifejezett engedélyt felmutatni. Ez a védelem a továbbiakban ellehetetlenítheti a mémek 

gyártását, amelyek alapja sokszor szerzői vagy azzal szomszédos jogi védelem alá eső tartalmak. 

Az EU szerzői jogi irányelve azonban lehetőséget ad arra, hogy a tagállamok kivételeket állapítsanak 

meg bizonyos esetekben az ilyen szabályok alól. Ilyen kivételi lehetőség a paródia, komédia céljából 

készített tartalom. A mémek pedig ebbe a kategóriába esnek. A kivétel alkalmazása azonban a 

tagállam részéről törvényalkotási tevékenységet igényel. Magyarországnak ráadásul kiemelten fontos 

lenne az ilyen tartalmak védelme, hiszen az egyik legsikeresebb mém, a „Hide the pain Harold” 

szereplője egy magyar származású, budapesti nyugdíjas. 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt miniszter urat: 

1. Terveznek-e lépéseket tenni annak érdekében, hogy megvédjék a mémeket? 

2. Terveznek-e élni az irányelvben szereplő kivétel lehetőségével annak érdekében, hogy a 

mémeket megvédjék? 

3. Amennyiben nem tervezik a mémek fokozottabb védelmét, ezt mivel magyarázzák? 


